
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri

Dato: 5. juli 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 702
Hvis vi i Danmark stillede krav om tilsætning af bestemte vitaminer til plantedrikke (f.eks. 
B12 og/eller D-vitamin), ville plantedrikke, som er tilført disse vitaminer, så have mulighed 
for at få Økologi-mærkning til trods for, at de har fået tilsat vitaminer? Spørgsmålet 
stilles, da der er eksempler på virksomheder, der ønsker at tilsætte vitaminer til deres 
plantedrikke, der vil forbedre disses ernæringsprofil, men føler sig nødsaget til at undlade 
dette for at beholde deres Ø-mærke.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Carl Valentin (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Carl.Valentin@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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